السيرة الذاتية

د. جول میخانیل طلبا بیداوید

الجامعة المستنصرية _ كلية التربية

ملخص تعريفي:

- الاستاذ المماعد الدكتورة جول ميخانيل طليا التدريسية في قسم الجغر افية للمرحلة الثانية لمادة المناخ التطبيقي و لمادة الطقس و المناخ منذ 2001 ولغاية 2018. اضافة الى الاشراف على بحوث التخرج للمرحلة المنتهية. في 2016 مارستُ تدريس طلبة الدراسات العليا (دكتوراه) ومناقشة عدد من رسائل الماجستير.
 - تاريخ اول تعيين 8 تشرين الاول 1996.
 - الحصول على لقب مدرس مساعد سنة 2001.
 - الحصول على لقب مدرس سنة 2004.
 - الحصول على لقب استاذ مساعد سنة 2010.

الشهادات الدراسية:

- .Ph.D. دكتور اه جغر افية طبيعية (جغر افية المناخ) جامعة بغداد/ كليةالتربية للبنات، سنة 2016.
- :M.Sc. ماجستير جغرافية طبيعية (جغرافية المناخ) جامعة المستنصرية/ كليةالتربية، سنة 2001.
 - :B.Sc. بكالوريوس جغر افية جامعة المستنصرية/ كلية التربية، سنة 1996.

الجوائز والتكريم الأكاديمي

- كتاب شكر من السيد وزير التعليم العالى والبحث العلمي.
 - كتاب شكر من السيد رئيس الجامعة المستنصرية.
 - كتاب شكر من عمادة كلية الاداب جامعة بغداد.

الخبرة الأكاديمية والتدريس:

- خبير علمي لرسائل الماجستير.
- خبير علمي لعدد من الترقيات العلمية الى مرتبة مدرس واستاذ مساعد.
 - عضو في لجنة مناقشة رسائل ماجستير واطاريح دكتوراه

المقررات الدراسية التي تم تدريسها:

الدراسات الأولية	الدراشات العليا
- علم الطقس والمناخ/ المرحلة الاولى	- اقليم خاص/ دكتور اه
- المناخ التطبيقي / المرحلة الثانية	- جغر افية البحار والمحيطات / دكتور اه
	- اسس المناخ الشمولي / ماجستير

الأنتساب المهنى او الجمعيات:

- الجان: عضو في اللجنة الامتحانية
 - عضو في لجنة الاستلال
- عضو في اللجنة الارشادية
 - عضو في لجنة الغيابات
 - عضو في مجلس القسم

المنشورات العلمية

- بحوث علمية: العواصف الرعدية في هضبة العراق الغربية.
- تقدير قيمة التبخر/ النتح الممكن (ملم) في العراق.
- امواج تسونامي الاسباب والنتائج.
 المطبات الهوائية في العراق (دراسة في جغرافية المناخ).
- الخصائص الرئيسية لامتدادات ومراكز المرتفعات والمنخفضات الجوية السطحية المؤثرة على مناخ العراق.
 - تأثير المنظومات السطحية والعليا على العواصف الرعدية في العراق.

تطوير المهارات:

- و دورة التاهيل التربوي للمدة من 17 شباط 2001 ولغاية 1 أذار 2001.
- دورة التعليم الالكتروني للمدة من 27 أذار 2016 ولغاية 29 أذار 2016.
- ورة اجهزة التعليم الالكتروني للمدة من 13 أذار ولغاية 15 أذار 2016.
 - دورة معالجة البيانات العالمية للطقس والمناخ.
 - دورة رسم وتحليل الخرائط المستويات الضغطية العليا وتفسير ها
- تفسير خرائط plymoth المحللة لجميع المستويات الانوانية.
- حضور المؤتمر الدولي "البحث العلمي في خدمة المجتمع" في اربيل 3-4 أيار 2017.
- دورة في برنامج ال MS Office للمدة من 29 تشرين الأول 2017 ولغاية 2 تشرين الثاني 2017.
- الندوة علمية الموسومة "معقات تطبيق تعليمات الترقيات العلمية الجديدة وسبل معالجتها" بتاريخ 10 شباط 2018.
 - ورشة عمل "الضغوط المهنية ودورها في ضعف الاداء الوظيفي" بتاريخ 15 شباط 2018.
- المشاركة في ورشة عمل "عالم الافكار" الذي قدمته منظمة أن لحقوق الأنسان في بغداد بتاريخ 24 شباط 2018.
- حضور المؤتمر العلمي التخصصي الرابع والعشرون "الجغرافية والتاريخ يلتقيان في المكان والزمان" بتاريخ 28-29 أذار 2018.

Curriculum Vitae

Dr. Joul Michael Talya Bidawid

Mustansiriyah University - College of Education

PERSONAL SUMMARY:

- Assistant Professor Dr. Joul Michael Talya Teacher in Geography Dept. for the second phase of a substance "Applied Climatology" and "Geographical Climatology and Weather" for first phase from 2001 until 2018.
 Supervising on the researches of graduation stage students. I started in 2016 to teach graduate students (PhD) and discuss a number of researching letters degree.
 - The date first set October 8, 1996.
 - · Obtain the title of assistant teacher in 2001.
 - Obtain the title of a teacher in 2004
 - · Obtain the title of assistant professor in 2010.

EDUCATION:

- Ph.D.: Doctor of Philosophy in Physical Geography (Climatology)/ University of Baghdad, College of Education, 2016.
- M.Sc.: Master in Physical Geography (Climatology)/ Mustansiriyah University, College of Education, 2001.
- B.Sc.: Bachelor in Geography/ Mustansiriyah University, College of Education, 1996.

ACADEMIC HONORS AND AWARDS:

- A letter of appreciation from the Minister of Higher Education and Scientific Research.
- A letter of appreciation from the President of Al-Mustansiriyah University.
- A letter of appreciation from the Deanship of College of Arts University of Baghdad.

ACADEMIC / TEACHING EXPERIENCE:

- A scientific expert in master research letters.
- · A scientific expert for number of scientific upgrades to the level assistant professor of teacher.
- Member in committee of Discussion (Master's & Ph.D. Thesis).

COURSES TAUGHT:

Undergraduate	Graduate
- The special region/ Ph.D	- Science of weather and climate / first phase.
- Oceanography and Oceanography/ Ph.D	- Applied Climatology / second phase.
- Foundations of Inclusive Climate/ M.Sc	a, r seems place

PROFESSIONAL AFFILIATIONS:

- Member in the examination committee.
- · Member in the guidance committee.
- Member in the extraction of researches committee.

- Member in the absences committee.
- Member in the department committee.

PUPLICATIONS:

- Thunderstorms in the western plateau Iraq.
- Estimate the value of the evaporation / transpiration possible (mm) in Iraq.
- Tsunami the causes and results.
- Bumpiness in the Atmosphere in Iraq (Studying in the geography of climate).
- The main characteristics of extensions and centers highlands air and surface depressions affecting Iraq's climate.
 - The effect of surface and upper Almndomat a thunderstorm in Iraq.

PROFFESSIONAL DEVELOPMENT

- Educational qualification cycle for the period from February 17, 2001 until March 1, 2001.
- E-learning course for the period from 27 March 2016 to 29 March 2016.
- E-learning devices cycle for the period from March 13 until March 15, 2016.
- Global data for weather and climate processing cycle.
- · Drawing and analysis maps the upper levels piezoelectricity and interpretation cycle.
- Interpretation plymoth maps analyst Alanwaiah for all levels.
- Attended the international conference "Scientific Research for Community Service" in Erbil 3-4 May 2017.
- Course in MS Office from 29 Oct. 2017 to 2 Nov. 2018.
- A seminar "Obstacles to applying the new scientific promotion instructions and ways of addressing them", 10 Feb. 2018.
- Workshop "Occupational pressures and their role in poor performance" 15 Feb. 2018
- Workshop "World of Ideas" by Ann for Human Rights Org. in Baghdad, 24 Feb. 2018.
- Attended the twenty-fourth scientific conference "Geography and History meet in place and time" 28-29 Mar. 2018.